
Protokół Nr XXXII/2017 
z obrad sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie 

z dnia 13 czerwca 2017 roku 
 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Mysiara. 
Powitał wszystkich obecnych na sesji. Na podstawie listy obecności stwierdził iż obecnych 
jest 14 radnych, sesja jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. Na sekretarza 
obrad powołał radnego Jana Wiencek – wyraził zgodę. 
Głosowanie  
14 głosów – za 
Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad? – nie zgłoszono. 
Odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 
2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności  Burmistrza Sędziszowa w okresie międzysesyjnym. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu gminy Sędziszów za 2016 rok. 
- odczytanie uchwały RIO w Kielcach w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 
Burmistrza Sędziszowa sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2016 rok wraz z 
informacją o stanie mienia komunalnego. 
- odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2016 rok, 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

8. Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Sędziszowa z tytułu wykonania 
budżetu gminy za 2016 rok: 
- odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi 
Sędziszowa z tytułu wykonania budżetu gminy za 2016,  
- odczytanie uchwały RIO w Kielcach w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Sędziszowie w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sędziszowa absolutorium 
za 2016 rok, 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

9. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2016 
              Samorządowego Centrum Kultury im. Jana Pawła II w Sędziszowie. 

10. Uchwała w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania z realizacji planu   
              finansowego za 2016 rok w Miejsko-Gminnym Ośrodku Zdrowia w Sędziszowie. 

11.  Uchwała zmieniająca  uchwałę własną w sprawie udzielenia i rozmiaru zniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektorów i wicedyrektorów, określenia    
tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dla pedagogów, psychologów, logopedów, 
doradców zawodowych prowadzących zajęcia związane z wyborem kierunku kształcenia 
i zawodu oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycieli 
realizujących obowiązki określone dla stanowisk o rożnym tygodniowym obowiązkowym 
wymiarze godzin a także określenie zasad rozliczenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny 
w poszczególnych okresach roku szkolnego, w szkołach prowadzonych przez gminę 
Sędziszów. 

12. Uchwała w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w 
     szkołach podstawowych prowadzonych przez gminę Sędziszów. 
13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości z Zasobu Własności Rolnej 

Skarbu Państwa. 



14.  Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi 
Jędrzejowskiemu na realizację zadań: przebudowa dróg oraz chodników przy drogach 
powiatowych przebiegających przez teren Gminy Sędziszów 

15.  Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok. 
16.  Sprawozdanie z realizacji zadań w Radzie Nadzorczej Sędziszowskiego Przedsiębiorstwa  

              Energetyki Cieplnej Sp. z. o. o w Sędziszowie za rok 2016 rok. 
17.  Odpowiedzi na interpelacje. 
18.  Wolne wnioski i dyskusja. 
19.  Zamknięcie obrad. 

Głosowanie 
14 głosów – za 
Ad. 4 
Zapytał czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji – nie zgłoszono. 
Głosowanie 
14 głosów – za 
Ad. 5 
Pan Burmistrz odczytał informację z pracy w okresie międzysesyjnym. 
Radny M. Żelezik 
- rozpoczęto podcinanie  krzewów przy drogach, nie wymienił Pan Marianowa, czy to zostało 
zapomniane? 
Pan Burmistrz 
- przy drogach będziemy się starać sami wycinać, firma podcina gałęzie zwisające nad 
drogami stwarzające niebezpieczeństwo, przy lampach tam gdzie zasłaniają światło. 
Wysłaliśmy apel do sołtysów z prośbą  do właścicieli posesji aby wystające gałęzie  u siebie 
sami podcinali. Proszę aby ten apel rozdawać bo w terenie takich miejsc jest dziesiątki, nie 
jesteśmy w stanie w każdym miejscu własnymi siłami to robić. W Marianowie jak odrosną 
sami wytniemy. 
Radny W. Tabor 
- rozumiem że podcinka drzew dotyczy naszych dróg, przy Klimontowskiej droga powiatowa 
zarośnięte przy lampach ale nie wiem czy Powiat się podejmie bo to jest teren kolejowy. 
Pan Burmistrz 
- dopóki można będziemy się zwracać do właścicieli, do Powiatu jeśli droga powiatowa i do 
PKP jeśli na ich terenie, ale jeśli nikt nie wytnie będziemy robić, jest to dopiero pierwszy 
etap,  firma za godzinę pracy bierze 108zł niby nie dużo za pracę sprzętu i ludzi ale to 
czasowo długo schodzi bo trzeba sprzątnąć i odwieźć, jeśli nikt nie zrobi będziemy to robić 
punktowo. 
Radny W. Tabor 
- niekoniecznie musi robić to firma, w wielu miejscach są to samosiejki, cienkie gałęzie, które 
sami możemy wyciąć. 
Pan Burmistrz 
- tych miejsc jest bardzo dużo, my po sesji spotykamy się zespołem i rozpisujemy zadania, 
staramy się reagować na każde zgłoszenie mieszkańców. 
Radny J. Strzelec 
- wycinka krzaków i zarośli w rowach leży w gestii właściciela, przy drogach powiatowych 
należy do Powiatu, przy gminnych do nas. Najczęściej takie sytuacje są przy posesjach gdzie 
ludzie przyjeżdżają rekreacyjnie a nie mieszkają na stałe, 
- bardzo grube drzewa przy posesjach 51/52/54 rosną w świetle, właściciel tu nie mieszka, 
przy dużych wiatrach ciągle nie mamy światła, 
- mówi Pan, że teren PKP i LHS wyczyszczony z barszczu Sosnowskiego, jak to rozumieć. 
Pan Burmistrz 



- mamy 4 letnią umowę na likwidację barszczu Sosnowskiego, stwierdzono że na terenie 
gminy występuje on na obszarze 5ha, wystąpiliśmy do PKP aby u siebie opryskali i z 
informacji wynika, że to zrobili. 
Radny J. Strzelec 
- jadąc przy drogach powiatowych w Mstyczowie, Przełaju, Czekaju wszędzie rośnie las  
barszczu Sosnowskiego. 
Pan Burmistrz 
- dlatego apelowaliśmy aby zgłaszać wszystkie ogniska barszczu Sosnowskiego na terenie 
gminy, żeby nie zostały żadne ogniska bo znów ptaki rozniosą nasiona. Po 4 latach nie ma 
prawa na naszym terenie być żadnych ognisk barszczu Sosnowskiego. 
Radny J. Jaworski 
- trzeba to sprawdzić bo jest roślina łudząco podobna do barszczu Sosnowskiego. 
Radny J. Strzelec 
- zmiana podmiotu prowadzącego działalność gospodarczą. 
Pani Sekretarz 
- jest Centralny Rejestr Działalności Gospodarczej rejestrowana jest nowa działalność, 
wykreślenie, zawieszenie lub zmiana. 
Pan Burmistrz 
- odczytał odpowiedź PGE Kielce na nasze pismo, informują że ich infrastruktura na terenie 
gminy jest poddawana ocenie, robione są techniczne przeglądy urządzeń, podcinka drzew, 
wyjaśniają iż awarie i przerwy w dostawie prądu są wynikiem zjawisk atmosferycznych. 
Radny Z. Adamski 
- wg sprawozdania przy ul. Sportowej wykonano podcinkę, od kościoła w kierunku przejazdu 
nic nie zrobione. 
Ad. 6 
Radny Z. Gładki 
- ponawiam prośbę o wycinkę w Pawłowicach obok tzw. stawów jest to własność gminy, 
droga zarośnięta a jest to krzyżówka, brak widoczności w jedną i drugą stronę, na łukach dróg 
powinno się wycinać szerzej, wcześniej jest zakręt i jest brak widoczności na ok. 100m, 
musimy coś z tym zrobić bo dojdzie do nieszczęścia, 
- w Pawłowicach ZDP nie przyjęto do planu poszerzenia łuku na Łowinię, byłem świadkiem 
jak autobus miał problem z wyminięciem się z samochodem ciężarowym, tam może się 
poruszać jeden pojazd, jest możliwość poszerzenia bo jest miejsce i to trzeba zrobić dla 
bezpieczeństwa. 
Radny N. Jawor 
- czy w zakładzie p. Ostrowskiego jest prowadzona działalność? 
Radny M. Żelezik 
- Krzelów w kierunku Rybakówki na odcinku 30mb pęknięty asfalt naprzeciwko p. Gajos, 
- prosiłem o chodnik od Rybakówki w kierunku gospodarstwa szkolnego bo tam jest zakręt, 
chodnik nie został zrobiony to przynajmniej trzeba utwardzić kamieniem, 
- Czekaj droga zrobiona ale rów rozkopany po powodzi, prace nie zostały zakończone, drugi 
rów idzie od Bugaja należy połączyć te dwa rowy co zapobiegnie tworzeniu się rozlewiska, 
- prosiłem o urządzenie placu zabaw w Czekaju przed wakacjami, 
- Marianów koło posesji nr 28 zapadlisko w drodze ok. 2m2 , można urwać koło, 
- Swaryszów w pasie drogi k/Kozińskiego woda wybrała piach i żwir, powstał rowek należy 
wstawić korytka betonowe, 
- kiedyś droga Swaryszów w kierunku Sędziszowa była drogą główną, teraz główną jest od 
Tarnawy do SEFAKO rozważyć montaż lustra przed CPN aby poprawić warunki bhp, 
- czy w świetlicy przy wymianie dachu będzie równocześnie wymiana instalacji elektrycznej? 



- wracając do drogi w Czekaju przejeżdżałem tamtędy tam jest pełno szyszek, dosłownie 
szyszka na szyszce, za tydzień również byłem wszystkie szyszki rozjechane, gdyby podciąć 
drzewa aby gałęzie nie zwisałyby nad  drogą nie byłoby szyszek.  
Pan Przewodniczący 
- czy to jest droga przez las? 
Radny M. Żelezik 
- przez Czekaj, przez las  i do p. Grzycha. 
Radny J. Strzelec 
- ile razy można interpelować w jednej sprawie, 
- usunąć zarośla w rowach w miejscowościach Białowieża, Przełaj, oraz pamiętać o podcięciu 
świerków przy posesjach które podawałem. 
- prośba o poprawienie boiska przy szkole w Mstyczowie bo jest nierówne, woda stoi na polu 
karnym. 
Radny W. Tabor 
- proszę aby przy wycince nie zapomnieć o Starej Pile i ul. Klimontowskiej, 
- jaka jest minimalna odległość między przystankami dla dzieci szkolnych, zabrano 
przystanek ze skrzyżowania z drogą na Krężoły tam gdzie największa grupa wsiadała a 
przesunięto  teraz pod las i na początek wsi, koło nr 35 – 36 też duża grupa dzieci wsiada 
odległość też do 1km. 
Radny Z. Adamski 
- mieszkańcy proszą o zasypanie szamba przy PGR i uporządkowanie tego terenu, 
- pani ……………… z ul. Wodzisławskiej ma córkę w I klasie i zgłasza że wcześniej autobus 
ją zabierał a od miesiąca nie zabiera dziecka, dla matki i babci jest problem żeby to dziecko 
sprowadzić na dół pod PGR a autobus jadąc od Zielonek mógłby dziecko zabrać, 
- ul. Jędrzejowska kiedy będą podniesione  kraty przy posesjach p. Koper i p. Stabrawa, 
- chodnik przy ulicach Polna i Jędrzejowska, 
- przejście przez PKP chodnik powinien być zrobiony do przejścia lub przynajmniej 
utwardzić kamieniem żeby było gdzie zejść. 
Radny J. Wiencek 
- przy naprawie koszy ulicznych i jeśli będziemy kupować nowe zwrócić uwagę aby  bardziej 
były umocowane drewniane klepki co utrudni ich dewastowanie, 
- ul. 1000 lecia są wykopy pod sieć CO, jest tam taki trójkąt gdzie jest studnia przy tych 
pracach można byłoby ją zabezpieczyć. 
Radny Z. Konieczny 
- w kwestii przystanków – ustawić słupek w Podsadku jest to miejsce gdzie dzieci wsiadają 
ale kierowcy nie chcą się zatrzymywać bo nie jest oznakowane i nie zezwalają im na to 
przepisy. Jest przystanek w Podsadku ale autobus dowożący dzieci do Sędziszowa tamtędy 
nie jedzie. 
Wiceprzewodnicząca B. Wójcik 
- zlikwidować obrzeża piaskownicy przy bl. Nr 1 os. Sady, nie jest użytkowana, 
- pogłębiły się zapadliska na chodniku na Sadach, proszę dopilnować aby chodniki zostały 
przywrócone do poprzedniego stanu, 
- między blokiem nr  8  i 1 a sklepem p. Witas duże zapadlisko. 
Radny R. Dobrowolski 
- znów powtórzyła się sytuacja kolejny raz na ciągu przy OSiR,  zdewastowany kosz i znak, 
proszę o zamontowanie foto pułapki. Na ul. Kościuszki też były powywracane kosze, z tego 
co ustalono jest to młodzież wracająca z ogródków działkowych. 
Radny W. Tabor 
- czy dowóz dzieci do szkół to kursy otwarte, bo ostatnio kierowca zapłacił 3tys. mandatu. 
Pan Burmistrz 



- od kilku lat gdy został zlikwidowany PKS zdecydowaliśmy aby dowóz był w ramach 
kursów otwartych , w pierwszej kolejności zabierani są uczniowie a jeśli są wolne miejsca 
mogą zabierać ludzi. Przy kursie zamkniętym jest zakaz zabierania kogokolwiek poza 
uczniami i opiekunem, tak samo jest się karanym jak za zatrzymywanie się poza 
przystankiem. Mamy wykazanych 77 przystanków, do tej pory tam gdzie było bezpiecznie 
kierowcy też się zatrzymywali. Inspekcja Transportu Drogowego na zlecenie konkurencji 
zaczęła kontrolować.  Jeśli jest  kurs otwarty mogą się zatrzymywać tylko na przystankach wg 
uchwały Rady Miejskiej ogłoszonej w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Świętokrzyskiego. Do wakacji musi tak być, Pani Jędrzejczyk objechała z kierowcami 
wszystkie trasy i od września w uzgodnieniu  z rodzicami i dyrektorami szkół została ustalona 
sieć przystanków, którą chcemy przyjąć uchwałą Rady po uzgodnieniu z Inspekcją Ruchu 
Drogowego. Myślę że kursy otwarte są dobre i dla uczniów i osób które chcą skorzystać. 
Dodatkowo zaproponowaliśmy aby było takie przejście przy SP Nr 2 było podniesione tak jak 
mamy na Dworcowej, tam od września będzie ok. 280 dzieci, jest Zespół szkół, przechodzą 
dzieci z osiedla. Kierowcy nie będą zadowoleni ale to podniesione przejście i ograniczenie do 
20km/godz. będzie dla bezpieczeństwa dzieci, myślę że Komisja je zakwalifikuje. Możemy 
zrobić kursy zamknięte ale wtedy nikogo nie zabierze a po drugie jak płacimy 300tys. to 
zapłacimy drugie tyle. Jeśli są kursy otwarte to płacimy 50% a drugie 50% dofinansowuje 
Urząd Marszałkowski, myślę że jeśli da się połączyć bezpieczeństwo i racjonalność to jest 
dobre rozwiązanie, które funkcjonuje u nas od kilku lat. Z zatwierdzonych przystanków będą 
korzystać wszyscy przewoźnicy funkcjonujący na naszym terenie. 
Wiceprzewodniczący D. Juszczyk 
- czyli mam rozumieć że przystanek wróci pod szkołę. 
Pan Burmistrz 
- jest przyjęty do planu sieci przystanków. 
Radny J. Strzelec 
- co z tą drogą tłuczniową, czy zostanie zamienione na asfalt? 
Pan Burmistrz 
- tak, to było już w II przetargu. 
Pan Przewodniczący 
- od pewnego czasu mam różne telefony, rozmowy indywidualne dotyczące sesji zdjęciowej 
jaka miała miejsce na sali konferencyjnej w Urzędzie Gminy, pytano mnie czy  sala 
konferencyjna, stół prezydialny służy do takich celów, czy rodzice i nauczyciele o tym 
wiedzą, a pytanie jest skierowane do Pani Radnej Wójcik, mam zdjęcia które pokazały się w 
internecie. Myślałem że to się jakoś wyklaruje i nie będzie trzeba tego upubliczniać ale 
jeszcze wczoraj miałem telefon z pytaniem czy podejmę dzisiaj na sesji temat, bo tu na Sali 
jest godło, jest krzyż a na stole prezydialnym jest sesja zdjęciowa. Ludzie są oburzeni, pytają 
komu to ma służyć, czemu to ma służyć szczerze powiedziawszy nie wiedziałem co 
odpowiedzieć, mieszkańcy orientują się w  działalności naszej Rady, pytają jak to się ma 
wobec uchwały o etyce radnych. 
Wiceprzewodnicząca B. Wójcik 
- pierwsze sprostowanie to nie była sesja zdjęciowa. 27 stycznia zarejestrowałam moją 
Fundację Dea Salus, to było szkolenie dla wolontariuszy przeprowadzone przez Kieleckie 
Regionalne Centrum Wolontariatu a te zdjęcia to jedno z wykonywanych zadań. Po drugie 
dlaczego skorzystaliśmy z tej Sali, zwróciłam się do p. Dyrektor Jolanty Wiekiery bo 
chciałam przeprowadzić szkolenie na terenie SCK, dostałam odpowiedź że wszystkie sale są 
zajęte nie ma miejsca dla mnie. Zwróciłam się o pozwolenie do p. Sekretarz na 
przeprowadzenie szkolenia wolontariuszy, to nie była sesja zdjęciowa to było jedno z zadań 
do wykonania, nie rozumiem z czego powstał taki problem. 
Rozumiem dlaczego są takie ataki wobec mojej osoby. 



Pan Przewodniczący 
- uważa Pani że Panią atakuję? 
Wiceprzewodnicząca B. Wójcik 
- tak uważam. 
Radny J. Jaworski 
- czy te zdjęcia były na facebooku? 
Wiceprzewodnicząca B. Wójcik 
- tak to są zdjęcia ze szkolenia opisane kto prowadził i dla kogo. 
Pan Przewodniczący 
- nie mam zamiaru nikogo atakować, fakty przemawiają same za siebie. Wczoraj 
rozmawiałem z mamą której dziecko gra w orkiestrze, pytała czy działalność w orkiestrze to 
przymus czy dobrowolność. Powiedziałem że wg mnie jest to dobrowolność, tym bardziej że 
dzieci nie płacą za pobieranie nauki. Pan mi odpowiedział że skoro jest 5-6 osób które mają 
duży talent, to ich szkoda w Sędziszowie, niech idą dalej i wyżej. 
Radny J. Strzelec 
- patrzę i słucham co tu się zaczyna dziać, o co komu chodzi. Dopóki p. Wójcik nie mówiła o 
orkiestrze nikt nic nie mówił było cicho, a teraz telefony do Przewodniczącego. Pytam 
dlaczego przed wypowiedzią Pani Wójcik nikt nie mówił o orkiestrze, pytam co się tam 
dzieje. Jeśli nie ma na piśmie to czym się zajmujemy, na sesji jest to co jest w programie. 
Radny J. Jaworski 
- w orkiestrze powstał problem i trzeba go rozwiązać. 
Wiceprzewodnicząca B. Wójcik 
- nie ma problemu, 2 osoby odeszły z orkiestry i problem rozwiązany. 
Radny M. Żelezik 
- niech każdy spojrzy na siebie a nie ocenia Panią Wójcik, dajcie jej spokój. 
Wiceprzewodnicząca B. Wójcik 
- to potrwa do samych wyborów. 
Pan Przewodniczący 
- jednak potwierdza się powiedzenie jak to mówią, że ściany mają uszy, jak to się stało  że 
nikt głosu nie zabiera tylko Pan Strzelec i Pan Żelezik a Pani Wójcik powiedziała takie słowa 
„macie mnie bronić”.  
Wiceprzewodnicząca B. Wójcik 
- czy ja użyłam tych słów prze chwilą? 
Pan Przewodniczący 
- nie przed chwilą na poprzedniej sesji. 
Wiceprzewodnicząca B. Wójcik 
- mnie nikt nie musi bronić ja sama się obronię. 
- Panie Przewodniczący Pan sobie za dużo pozwala w trakcie prowadzenia obrad, przekracza 
Pan pewne granice. 
Pan Przewodniczący 
- od tego są organa ścigania. 
Ad. 7 
Pani Skarbnik 
- odczytała uchwałę RIO w Kielcach w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 
Burmistrza Sędziszowa sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2016 rok wraz z 
informacją o stanie mienia komunalnego. 
Radny M. Żelezik 
 - odczytał opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2016 rok, 
Pan Przewodniczący 
- otworzył dyskusję, 



Radny J. Strzelec 
- trzynastka wypłacona w 100%, a jeśli wykonanie jest niższe to i wynagrodzenie niższe 
jedno z drugim się wiąże, jest z czegoś naliczane, nie chcę odpowiedzi. 
Pan Przewodniczący 
- odczytał uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 
wykonania budżetu gminy Sędziszów za 2016 rok. 
Głosowanie 
13 głosów – za                       uchwała Nr XXXII/219/2017 
Ad. 8 
Radny M. Żelezik 
- odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Sędziszowa 
z tytułu wykonania budżetu gminy za 2016,  
Pani Skarbnik 
- odczytała uchwałę RIO w Kielcach w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Sędziszowie w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sędziszowa absolutorium 
za 2016 rok, 
Pan Przewodniczący 
- odczytał uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Sędziszowa z tytułu 
wykonania budżetu gminy za 2016 rok: 
Głosowanie 
13 głosów – za                      uchwała Nr XXXII/220/2017 
Pan Burmistrz 
- podziękował za udzielenie absolutorium, za współpracę w całym 2016 roku, podziękował 
swoim współpracownikom za ogrom pracy, rozwiązywanie trudnych problemów z poczuciem 
olbrzymiej odpowiedzialności. 
Podziękował sołtysom, przewodniczącym Rad Osiedli za klimat społeczny, który w naszej 
gminie jest bardzo dobry. Z oceny tych, którzy nas oceniają z zewnątrz jako samorząd, Urząd, 
Radę jako społeczność za to co podejmujemy dla integracji, współpracy i pomocy dla innych 
jesteśmy oceniani na bardzo wysokim poziomie. Nie boję się powiedzieć że jesteśmy dla 
wielu autorytetami, przyjeżdżają z różnych stron Polski i pytają jak wy to robicie. To był 
trudny rok,  co roku idziemy na maksimum naszych możliwości, w żadnym roku nie 
zwolniliśmy realizacji dużych  inwestycje po kilka ,kilkanaście milionów. Staramy się 
maksymalnie wszystkie możliwe środki pozyskać a jednocześnie racjonalnie te środki 
wydawać na niezbędne zadania. Zrealizowaliśmy piękny projekt na  odnawialne źródła 
energii, z których skorzystało 500 gospodarstw, nie ma takiego w żadnej gminie w naszym 
powiecie, będziemy się starać o kolejne środki.  Przygotowujemy wiele trudnych projektów 
jak na wodociągi, mamy piękny projekt na rewitalizację, staramy się pozyskiwać jak 
najwięcej pieniędzy zewnętrznych. Chcemy z programów wykonać również budownictwo 
socjalne i komunalne, które mamy zaplanowane. Kolejne ponad 320 km sieci 
światłowodowej, następna firma będzie kłaść światłowód i następne ponad 700 domów 
będzie miało. Rozmawiamy z naszymi operatorami aby do kolejnych miejscowości 
doprowadzić jak Łowinia Marianów i inne. Wniosek na dofinansowanie rozbudowy Urzędu 
przeszedł wszystkie szczeble, jest na końcowym etapie oceny merytorycznej. Co ważne to 
klimat dla rozwoju przedsiębiorczości, to są trudne tematy ludzie nie zawsze lubią 
przedsiębiorców ale teraz jest praca dla mężczyzn w PALKO oczywiście dla osób chętnych i 
odpowiedzialnych, będzie powstawał terminal przeładunkowy gdzie pracę znajdzie ok. 200 
osób, praca jest może nie zawsze za takie kwoty jakby się chciało. 
Bardzo proszę żebyśmy starali się wziąć odpowiedzialność za to co wykonujemy, każdy może 
się na swoim odcinku wykazać i każdemu za jego pracę należy się szacunek, za tą ciężką 



pracę dla nas też, w samorządzie nie są duże pieniądze ale tu potrzeba ludzi z sercem, z 
poświęceniem dla tego co robimy. 
Podziękował jednostkom organizacyjnym ZUK, SCK, OSiR, OPS. Zostały ogłoszone II 
konkursy na Kierownika MGOZ, nie zostały rozstrzygnięte, trzeba było powołać Kierownika, 
mam nadzieje że się zaaklimatyzuje i ze swoim zespołem poprowadzi ten ośrodek. 
To 15 jubileuszowa sesja absolutoryjna, chciałoby się jeszcze wiele zrobić dla gminy przy 
dobrej współpracy wszystkich, żebyśmy po sobie piękne pamiątki pozostawili. 
Ad. 9 
Pan Przewodniczący 
- odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2016 
Samorządowego Centrum Kultury im. Jana Pawła II w Sędziszowie. 
Głosowanie 
13 głosów – za                                uchwała Nr XXXII/221/2017 
Ad. 10 
Pan Przewodniczący 
- odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania z realizacji planu   
finansowego za 2016 rok w Miejsko-Gminnym Ośrodku Zdrowia w Sędziszowie. 
Głosowanie 
13 głosów – za                           uchwała Nr XXXII/222/2017 
Ad. 11 
Pan Przewodniczący 
- odczytał projekt uchwały zmieniającej  uchwałę własną w sprawie udzielenia i rozmiaru 
zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektorów i wicedyrektorów, 
określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dla pedagogów, psychologów, 
logopedów, doradców zawodowych prowadzących zajęcia związane z wyborem kierunku 
kształcenia i zawodu oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć 
nauczycieli realizujących obowiązki określone dla stanowisk o rożnym tygodniowym 
obowiązkowym wymiarze godzin a także określenie zasad rozliczenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny 
w poszczególnych okresach roku szkolnego, w szkołach prowadzonych przez gminę 
Sędziszów. 
Głosowanie 
13 głosów – za                             uchwała Nr XXXII/223/2017 
Ad. 12 
Pan Przewodniczący 
- odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez gminę Sędziszów. 
Głosowanie 
13 głosów – za                            uchwała Nr XXXII/224/2017 
Ad. 13 
Pan Przewodniczący 
- odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości z Zasobu 
Własności Rolnej Skarbu Państwa. 
Głosowanie 
12 głosów – za 
1 głos – wstrzymujący się                  uchwała Nr XXXII/225/2017 
Radny J. Jaworski 
- tam są komórki. 
Pan Burmistrz 



- my przejmujemy dla bezpieczeństwa mieszkańców, żeby mieli pewną własność i mogli 
korzystać. 
Radny N. Jawor 
- komórki były kupione wraz z mieszkaniami w bloku. 
Ad. 14 
Pan Przewodniczący 
- odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 
Powiatowi Jędrzejowskiemu na realizację zadań: przebudowa dróg oraz chodników przy 
drogach powiatowych przebiegających przez teren Gminy Sędziszów. 
Głosowanie 
13 głosów – za                                 uchwała Nr XXXII/226/2017 
Ad. 15 
Pani Skarbnik 
- dzisiaj przedstawiam ostateczny tekst uchwały po zmianach uzgodnionych na posiedzeniu 
komisji wspólnych, odczytała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 
rok. 
Głosowanie 
13 głosów – za                             uchwała Nr XXXII/227/2017 
Ad. 16 
Pani Sekretarz 
- przedstawiła  Sprawozdanie z realizacji zadań w Radzie Nadzorczej Sędziszowskiego 
Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. z. o. o w Sędziszowie za rok 2016 rok.  
Od kilku lat władze w SEFAKO zmieniają się i w RN SPEC to samo co kilka miesięcy nowi 
członkowie, obecnie są same kobiety a ja zostałam wybrana przewodniczącą.  
 Podsumowując 2016 był rokiem dobrym, cały zysk przeznaczono na kapitał zapasowy. 
Ad. 17 
Burmistrz udzielił odpowiedzi na interpelacje dla radnych: 
Radny Z. Gładki – na łukach wytniemy tak aby była dobra widoczność, wystąpimy o 
poszerzenie łuku drogi w Pawłowicach asfaltem, 
- miałem informację z FLUID że mają ostatnie próby i na koniec czerwca wejdą, wtedy te 
wszystkie wycinki będą robić, 
Radny N. Jawor – nie wiemy co się dzieje w firmie p. Ostrowskiego, licytacja unieważniona 
będzie kolejna. Nikt nie ma prawa cokolwiek tam robić, zawiadomimy komornika. 
Radny M. Żelezik – pęknięty asfalt zgłosimy do ZDP, 
- zakrzaczenia podetniemy, 
- lustro zgłosimy do Komisji Ruchu Drogowego, 
Radny J. Strzelec – udrożnienie rowu zgłosimy, 
- na prywatną posesję nie wejdziemy z wycinką drzew, 
- boisko w Mstyczowie będziemy równać. 
Radny W. Tabor – drzewa podetniemy, 
- temat dowozu uczniów wyjaśniłem. 
Radny Z. Adamski – szambo przy PGR zasypiemy, 
- na naszym terenie będzie asfalt ale dojazdów na prywatnym terenie nie będziemy robić, 
- podniesienie kratek na Jędrzejowskiej, w przyszłym roku regulacje studzienek 
kanalizacyjnych damy do przetargu, 
Radny J. Wiencek – klepki na koszach ulicznych zabezpieczymy. 
Radna B. Wójcik – jeśli piaskownica jest na naszym terenie zlikwidujemy obrzeża, 
- po zakończeniu prac na osiedlu chodniki zostaną poprawione, 
- zapadlisko między blokami 8 i 1 na Sadach sprawdzimy. 
Radny R. Dobrowolski – wstawimy kamerę ale na razie jest w innym miejscu. 



Ad. 18 
Pan Przewodniczący 
- odczytał pisma – wnioski ze Stowarzyszenia „Sami Swoi” i Gminnego Koła Emerytów i 
Rencistów o utworzenie Gminnej Rady Seniorów. 
Pan Burmistrz 
- przygotujemy wzorcowy statut do opinii i uzgodnienia z Komisjami Zdrowia i Oświaty, 
osoby starsze chcą być aktywne w środowisku. 
Sołtys B. Grabek 
- do kogo mamy się zwrócić o podwieszenie zwisającej linii telefonicznej bo nie możemy 
przejechać kombajnami, 
- działka nr 189 nr posesji 23 rozrośnięte krzewy wychodzą na drogę, na linie energetyczną i 
telefoniczną. 
Sołtys B. Krzosa 
- mieszkańcy Bugaja pytają dlaczego nie są ujęci do programu światłowodu? 
Pan Burmistrz 
Urząd Marszałkowski woj. Świętokrzyskiego wraz z firmą Infracapital/Nokia we współpracy 
z naszą gminą planują w latach 2017-2020 m.in. w Gminie Sędziszów zbudować sieć 
światłowodową od punktów dystrybucyjnych sieci szkieletowej do odbiorcy końcowego.   
Przewiduje się podłączenie ok. 760 domów mieszkalnych. Na sieci ma działać, co najmniej 2 
operatorów, którzy będą dostarczać usługi typu: telefon, Internet i telewizja. Nie jest 
wykluczone podłączenie sieci światłowodowych lokalnych operatorów i świadczenie również 
przez nich usług na tej sieci. Lokalne firmy i Nokia musza między sobą uzgodnić warunki. 
Sieć będzie doprowadzona do posesji. Koszt podłączenia leży po stronie odbiorcy, ale będzie 
dotowany w 50% przez wykonawcę. Można będzie obniżyć koszty przyłącza np. wykonując 
we własnym zakresie wykop ziemny pod światłowód.  
Gmina czyni starania, aby wszystkie miejscowości były pokryte internetem 
szerokopasmowym, nawet nie ujęte w załączonym wykazie, co było niezależne od gminy, 
ponieważ inwestycję prowadzi firma komercyjna. Firma Infracapital/Nokia zadeklarowała, że 
weźmie nasze prośby pod uwagę na etapie szczegółowego projektowania sieci w naszej 
Gminie. 
Przewodnicząca Zarządu Osiedla R. Pacholec 
- mieszkańcy ul. Leśnej proszą o rozwiązanie problemu niskiego ciśnienia wody. 
Dyrektor ZUK 
- problem już rozwiązaliśmy. 
Przewodnicząca Zarządu Osiedla Rynek  
- zaprosiła wszystkich na Festyn Parafialny w Rynku w dniu 29 czerwca. 
Pan K. Gajos 
- w sprawie obudów śmietnikowych – na następny dzień po zamontowaniu zamków ktoś nam 
zablokował i musieliśmy wymontować wkładkę, teraz mamy otwarte, 
- jest osoba która zbiera ze śmietników wszystko co można spalić i pali tym w piecu, przy 
bezwietrznej pogodzie musimy zamykać okna taki jest smród. Przedsiębiorcy przywożą do 
niego opakowania tekturowe i też je spala. Prosimy o nagłośnienie tej sprawy przez media 
społecznościowe. 
Radny W. Tabor 
- proszę uczulić pracowników PALKO aby parkowali u siebie bo blokują drogę, 
- prośba o naprawienie remonterem ubytków przy świetlicy w Gniewięcinie. 
Radny J. Wiencek 
- zgłaszałem poprawienie studzienek i krat na ul. 1000-lecia. 
Pan Burmistrz 
- w następnym roku ujmiemy w przetargu jako zadanie, regulację wszystkich studzienek. 



Radny J. Jaworski 
- zamontowano 1 próg zwalniający koło bloku nr 20, miał być jeszcze 1 koło nr 13, teraz 
Naczelnik mówi że próg przy bl. 20 niezgodnie z prawem, kierowcy po osiedlu jeżdżą bardzo 
szybko jest zagrożenie dla pieszych, ten drugi próg jest potrzebny. 
- co w temacie dzierżawy za lampy słupach  energetycznych? 
Pan Burmistrz 
- wystąpiliśmy o informacje żeby rozpisali podatki jakie nam płacą, czego dotyczą. 
Radny Z. Adamski 
- kiedy powstanie siłownia w Rynku? 
- czy jest możliwe zrobienie prawo skrętu z przejazdu PKP? 
Pan N. Jawor 
- a co w sytuacji gdy słup stoi na prywatnej posesji? 
Pan Burmistrz 
- też będziemy płacić, 
- nie wiem kiedy będzie siłownia bo to zadanie jest w planie rewitalizacji, 
- prawo skręt nie może być prowizorka, musi być zrobiony projekt. 
Ad. 19 
Pan Przewodniczący zamknął obrady XXXII sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie. 
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